
Оксана МЕЛЬНИК,  
«Урядовий кур’єр»

Цей поважний ювілей вша-
новуватимуть не лише в

Україні — ЮНЕСКО внесла
200-річчя Михайла Вербицько-
го до календаря пам’ятних дат,

які світ відзначатиме ниніш-
нього року.

Хтось може сказати: мовляв,
не час для святкувань — понад
рік ми живемо в постійному бо-
лі та неспокої. Та хіба маємо
право опускати руки, чого й
прагне домогтися супротив-

ник? Забути про свій обов’язок
вшанувати Михайла Вербиць-
кого, який у співавторстві з
Пав лом Чубинським створив
Україні Славень, що в склад-
ний час об’єднує українців і
тих, кому болить наша доля?
Тому й не стали відкладати до

кращих часів поїздку в по-
льські Млини до місця спочину
композитора. Цього дня до кап-
лиці-пантеону прийдуть і офі-
ційні делегації України та
Польщі, і жителі прикордоння,
щоб спільним багатоголосим
виконанням нашого Славня

вшанувати автора мелодії з на-
годи 200-ліття з дня його на-
родження та 150-ліття першого
виконання Гімну.

Та чи багато співвітчиз-
ники знають про авторів
«Ще не вмерла України ні
слава, ні воля»? 
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КУРСИ ВАЛЮТ/БАНКІВСЬКІ МЕТАЛИ встановлені Національним банком України з 3 березня 2015 року
USD 2482.0658   EUR 2786.6153      RUB 3.9889     /    AU 299771.50      AG 4127.68      PT 294373.00     PD 204770.43

за 100 доларів сШа за 100 євро за 10  рублів за 10 тройських унцій
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РефоРМи

Президент Петро Порошенко
підписав указ про створення
Конституційної комісії, 
яка розроблятиме зміни 
до Основного Закону
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пеРспектива

Єдину комплексну Стратегію
розвитку сільського господарства 
та сільських територій в Україні 
на 2015—2020 роки розроблятимуть
за участю європейських експертів  

Держслужбовцям 
доведеться вибирати
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НА ЧАСІ. Кого торкнуться зміни до пенсійного законодавствa
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ЦИФРА ДНЯ

Мужність 
у боротьбі зі злом

ВИЗНАННЯ. Президент Петро Порошенко присвоїв народно-
му депутату України, члену делегації у Парламентській Асам-
блеї Ради Європи Надії Савченко звання Герой України. Глава
держави підписав відповідний указ. «Надія — це символ не-
зламності українського духу та героїзму, символ того, як треба
захищати і любити Україну. Символ нашої перемоги», — заявив
Президент.

Петро Порошенко відзначив мужність і стійкість українки, яку
взяли в полон, злочинним чином перевезли до держави-агресора
і яка тривалий час зазнає психологічного тиску й вимушена голо-
дувати на знак протесту. Президент також зазначив, що Надія
Савченко — це символ того, як багато залежить від однієї людини.
«Ми зробимо все можливе, щоб визволити Вас із полону. Я дуже
сподіваюся, що матиму можливість вручити Вам «Золоту Зірку»
Героя України», — цитує слова Президента його прес-служба.

А днями глава Української православної церкви Київського
патріархату Філарет нагородив незламну Надію орденом «За
мужність» Святого великомученика Георгія Переможця.

ЦИТАТА ДНЯ

Павло КлімКін: «Не може
бути повернення 
до звичних справ 

у відносинах 
без повернення 
до статус-кво 

й відновлення повного
суверенітету України

над Кримом».
Міністр закордонних справ про передумови
нормалізації відносин між Україною та Росією 

Мелодія, що варта цілого життя
ДАТА. Сьогодні 200 років з дня народження автора музики нашого Державного Гімну
Михайла Вербицького

155,283 млн грн
надійшло на рахунки Міноборони в якості
допомоги Збройним силам від юридичних

і фізичних осіб у рамках акції 
«Підтримай Українську армію»



Катерина МАЦЕГОРА,
«Урядовий кур’єр»

Ухвалення урядового па-
кета реформ дасть Ук-

раїні змогу отримати допо-
могу на погашення зовніш-
ніх заборгованостей, попов-
нення золотовалютних ре-
зервів і сприятиме напов-
ненню економіки 3,5 мі-
льярда доларів прямих ін-
вестицій. З такими словами
Прем’єр-міністр Арсеній
Яценюк звертався до пар-
ламентаріїв під час розгля-
ду урядових законопроек-
тів, потрібних для прове-
дення реформ і отримання
допомоги МВФ.

У сесійній залі він подяку-
вав народним обранцям за
двотижневу роботу, прове-
дену разом із урядовцями, та
вкотре повторив, що рефор-
ми потрібні не Міжнародно-
му валютному фонду, а Ук-
раїні. На день  ухвалення
змін до бюджетної законо-
давчої бази напрацьовано за-
галом 17 законопроектів.
Підтримати їх є нічим іншим,
як «попередньою умовою для
того, щоб Україна отримала
фінансову допомогу».

А тим часом
вороги...

Про новий пакет зовніш-
ньої допомоги Арсеній Яце-
нюк говорив окремо. Фінан-
сову підтримку ззовні ві-
дображено в програмі МВФ
— Extended Fund Facility
(механізм розширеного
кредитування). Її розрахо-

вано на чотири роки. Перед-
бачається, що в кількох
траншових надходженнях
наша держава має отрима-
ти 25 мільярдів доларів. Із
цієї суми 17,5 мільярда —
це безпосередня фінансова
допомога МВФ. Тобто це
кредити, надані за дуже
низькою відсотковою став-
кою, однак із тривалим тер-
міном використання. Решта
7,5 мільярда доларів — фі-
нансова допомога країн
«Великої сімки» та інших
держав, які готові допомог-
ти стабілізувати фінансово-
економічну ситуацію в Ук-
раїні.

Прем’єр уточнив, що по-
зики, які отримує наша дер-
жава, не йдуть на «спожи-
вання». Цей кредитний ре-
сурс уряд використає, щоб

погасити зовнішню заборго-
ваність, щоб провести еко-
номічні й структурні ре-
форми й врешті утримати
довіру серед інвесторів.
Частиною з отриманого від
МВФ планується поповни-
ти золотовалютні резерви
НБУ. «Це дасть змогу стабі-
лізувати гривню, адже за-
раз головний виклик в ук-
раїнській економіці — па-
діння вартості національної
грошової одиниці, що спри-
чиняє інфляцію, зростання
цін. І це заходить в інфля-
ційну спіраль, яку потрібно
зупинити», — переконаний
Арсеній Яценюк.

«Ухвалення цього пакета
законопроектів і рішення
Міжнародного валютного
фонду дасть змогу розбло-
кувати в поточному році 3,5

мільярда доларів прямих
інвестицій в економіку Ук-
раїни», — передає слова
глави уряду департамент
інформації та комунікацій з
громадськістю секретаріату
КМУ. Кошти, які надійдуть
від Європейського банку ре-
конструкції та розвитку,
Європейського інвестицій-
ного банку й інших міжна-
родних фінансових інститу-
тів будуть спрямовані на
будівництво доріг, модерні-
зацію української газо-
транспортної системи,
станцію аерації в Бортни-
чах, об’єкти житлово-кому-
нального господарства, на
енергоефективність у краї-
ні — заміну котлів, утеп-
лення будинків. Одне слово,
на те, що допоможе запус-
тити реальну економіку.

«Витримка і правильні
кроки дадуть нам змогу
впродовж року вийти на по-
ступові як стабілізацію, так
і економічне зростання, а
також збільшення як кіль-
кості робочих місць, так і
заробітних плат, — резю-
мував Прем’єр. — Зараз усе
залежить тільки від нашої
політичної волі: й надалі
брати на себе відповідаль-
ність, проводити реформи і
рухатися вперед не зупи-
няючись».

Він також переконаний:
11 березня, після ухвалення
поданих урядом норм, Рада
директорів МВФ таки ухва-
лить позитивне рішення.

Видатки 
та надходження
зростуть

У понеділок Верховна Ра-
да 273 голосами ухвалила
внесені Кабінетом Міністрів
зміни до Державного бюд-
жету на 2015 рік (проект за-
кону № 2147). У змінах уряд
врахував пропозиції народ-
них депутатів, зокрема пе-
редбачив 300 мільйонів гри-
вень на будівництво житла
для учасників АТО. Додат-
ково 3 мільярди гривень ви-
ділено на допомогу тимча-
сово переміщеним особам, а
12,5 мільярда — на фінан-
сування субсидій для мало-
забезпечених верств насе-
лення.

Ключові напрями змін до
Держбюджету представля-
ла з високої трибуни вже
міністр фінансів Наталія

Яресько. Вона зауважила,
що з огляду на зміну про-
гнозу щодо основних мак-
роекономічних показників
відкориговано планові дохо-
ди та видатки кошторису
країни. Збільшення надход-
жень очікують від підви-
щення ставки рентних пла-
тежів для газовидобувних
компаній, в яких держава
володіє 50%+1 акцією. «Ми
пропонуємо збільшити до-
ходи бюджету на 22,5 мі-
льярда гривень, а видатки
— на рівні 35,7 мільярда
гривень», — передає слова
Наталії Яресько прес-
служба Мінфіну.

У зв’язку з девальвацією
гривні видатки на обслуго-
вування державного боргу
України зростуть на 21,5 мі-
льярда гривень. Запропоно-
ване їх збільшення за цими
напрямами потребуватиме
збільшення дефіциту бюд-
жету протягом року, за про-
гнозами міністра — із 3,7%
до 4,1% ВВП. А ось дефіцит
сектору загальнодержавно-
го управління (включає не
лише дефіцит державного
бюджету, а й дефіцит НАК
«Нафтогаз» і видатки з ре-
капіталізації банків та Фон-
ду гарантування вкладів)
скоротиться до 8,8% ВВП.

Підтримали 238 народних
обранців і проект закону
«Про внесення змін до дея-
ких законодавчих актів Ук-
раїни щодо пенсійного за-
безпечення» (№2212). Од-
нак зміни у цій системі ім-
плементуватимуть упро-
довж усього 2015 року.

Очікування нації виправдає політична воля
РІШЕННЯ. Парламентарії підтримали урядові зміни до Державного бюджету 
на поточний рік. Тепер справа за МВФ

www.ukurier.gov.ua Урядовий кУр’єр2

Уряду й депутатам вдалося знайти спільну мову при ухваленні важливих документів 
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Конституція
потребує перегляду

РЕФОРМИ. Президент Петро Порошенко підписав указ про
створення Конституційної комісії, яка розроблятиме зміни до
Основного Закону. Комісію створено для напрацювання узгод-
жених пропозицій щодо вдосконалення Конституції з ураху-
ванням сучасних викликів і потреб суспільства. 

«Підписанням указу розпочинається новий дуже важливий
етап конституційної реформи», — зазначив Петро Порошенко
під час підписання документа і запевнив, що як Президент
максимально сприятиме залученню до процесу найкращих
фахівців та найавторитетніших політиків.

«Не маю жодного сумніву, що рішення щодо зміцнення судо-
вої гілки влади, її незалежності, рішення про антикорупційні кро-
ки влади мають бути доповнені дуже важливою складовою —
реформою місцевого самоврядування, реформою про децентра-
лізацію влади», — цитує слова Президента його прес-служба.

Початок конституційної реформи Президент назвав тривалим,
важливим і необхідним процесом: «Маємо зберегти цілісність, со-
борність України. Ніякого шансу не залишити тим, хто прагнув
так званої федералізації, а насправді — розколу України».

«Це також необхідно для того, щоб політики виконали свої
зобов’язання і я як Президент виконав свої обіцянки щодо при-
йняття рішень про децентралізацію влади, передачу її на місця
— територіальним громадам», — сказав Петро Порошенко,
зауваживши, що разом зі збільшенням повноважень збіль-
шиться і відповідальність місцевої влади.

Комісію утворюють як спеціальний допоміжний орган при
Президентові. Депутатські фракції, групи у Верховній Раді, Ка-
бінет Міністрів, Верховний та вищі спеціалізовані суди, Рада
суддів, асоціація органів місцевого самоврядування, Націо-
нальна академія наук України, Нацакадемія правових наук, ви-
щі юридичні навчальні заклади та наукові установи, правничі
громадські об’єднання, відповідні міжнародні організації мають
до 12 березня поточного року подати пропозиції щодо канди-
датур, які представлятимуть їх у Конституційній комісії.

Засідання вона проводитиме за потреби, але не рідше одно-
го разу на два місяці. Рішення прийматимуть більшістю голосів
присутніх членів комісії за допомогою відкритого голосування.
Всі напрацювання реалізовуватимуть шляхом видання в уста-
новленому порядку актів Президента України, внесенням на
розгляд Верховної Ради відповідних законопроектів. Очолити
Конституційну комісію запропоновано Голові Верховної Ради. 

Тетяна КИРИЛЕНКО
для «Урядового кур’єра»

СПІВПРАЦЯ. Питання мир-
ного врегулювання ситуації
на Донбасі перебуває в цен-
трі уваги не лише безпосе-
редніх підписантів Будапешт-
ського меморандуму, а й усієї
світової спільноти. Днями Ки-
їв з дружніми візитами відві-
дали міністри закордонних
справ Польщі й Данії Ґжеґож
Схетина та Мартін Лідеґор.
Обоє зустрілися з Президен-
том Петром Порошенком і
Прем’єр-міністром Арсенієм
Яценюком. Участь у зустрічі
взяв і представник Європей-
ського Союзу в Україні Ян
Томбінськи.

Під час переговорів з Пре-
зидентом сторони порушили
не лише питання мирного
врегулювання на сході Украї-
ни, а й проведення реформ у
різних сферах життєдіяль-
ності, енергетичної безпеки
Європи. Йшлося й про саміт
«Східного партнерства» у
Ризі, який відбудеться у
травні.

Як повідомляє прес-служ-
ба Президента, глава держа-
ви поінформував міністрів
про стан виконання мінських
домовленостей щодо припи-
нення вогню і відведення
важкої техніки та артилерії.
Глава держави закликав

збільшити кількість спостері-
гачів від ОБЄС та дати їм
змогу контролювати україн-
сько-російський кордон, че-
рез який невпинним потоком
постачають зброю і бойови-
ків із сусідньої держави.

Президент наголосив, що
українська сторона неухиль-
но виконує положення мін-
ських домовленостей і праг-

не, щоб дотримувалися всіх
пунктів документа, включно з
негайним та безумовним
звільненням заручників.

Особливий акцент Петро
Порошенко зробив на необ-
хідності термінового звіль-
нення з російської в’язниці
нашої льотчиці Надії Савчен-
ко, яка продовжує голодува-
ти третій місяць. Її стан здо-
ров’я щодня погіршується.
Жінка може померти у мос-
ковській в’язниці, не дочекав-
шись суду. А між тим її звіль-
нення є зобов’язанням відпо-
відно до мінських домовле-
ностей. Крім того, незаконно
ув’язнена громадянка Украї-
ни — народний депутат і член
делегації ПАРЄ, отже корис-

тується дипломатичним іму-
нітетом.

Щодо проведення першо-
чергових реформ, то Прези-
дент наголосив на певному
поступі у впровадженні їх у
життя. Передусім ідеться про
судову й антикорупційну ре-
форми, сферу дерегуляції та
державних закупівель. У від-
повідь Ґжеґож Схетина за-

значив, що продовження ре-
форм саме в антикорупційній
сфері та децентралізації вла-
ди є найважливішими. 

«Ми намагаємось вибуду-
вати сприятливу атмосферу
навколо України. Ми й надалі
підтримуємо Україну на її єв-
ропейському шляху», — на-
голосив польський міністр і
додав, що покладає великі
сподівання на травневий са-
міт у Ризі, який має посприя-
ти розширенню співпраці між
Україною та демократичним
світом.

Підтримав колегу й Мартін
Лідеґор, зазначивши, що
очільники зовнішньополітич-
них відомств Польщі й Данії
нині неспроста в Україні. Во-

ни вважають себе одними з
найбільших її друзів у ЄС, де
проводять єдину політику під-
тримки. Тож мета спільного
візиту голів МЗС  — це солі-
дарність з українським наро-
дом.

«Ми досі стоїмо з вами
пліч-о-пліч і визнаємо, що Ро-
сія не докладає достатньо зу-
силь для деескалації. Ми
пильно стежимо за ситуа -
цією», — сказав Мартін Ліде-
ґор, додавши, що, попри все,
данські інвестори зацікавлені
у співпраці з Україною і чека-
ють на успіх реформ.

У розмові з Арсенієм Яце-
нюком дипломати обговори-
ли хід імплементації реформ,
а також питання підготовки
до затвердження нової мас-
штабної програми співробіт-
ництва з МВФ.

Арсеній Яценюк наголосив
на необхідності рішучої і зла-
годженої позиції Європей-
ського Союзу для протидії аг-
ресивній політиці Росії, яка
становить загрозу для безпе-
ки всієї Європи. Політична,
фінансова і військова під-
тримка України — це ключові
фактори, які разом із міжна-
родними санкціями здатні
стримати російську агресію,
передає слова Прем’єр-мініс-
тра департамент інформації
та комунікацій з громадськіс-
тю Секретаріату КМУ.

НОВИНИ ТА КОМЕНТАРІ

Польща і Данія підставляють 
дружнє плече

Наші європейські партнери прагнуть
створити сприятливу атмосферу 
навколо України.
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прошу слова!

Матеріальний
вимір
патріотизму

Вікторія ВЛАСЕНКО,
«Урядовий кур’єр»

Спілкуючись у Страсбурзі з колегами-журналістами, не пе-
рестаю дивуватися, наскільки їхнє ставлення до подій в Ук-

раїні свідомо чи підсвідомо віддзеркалює позицію країн, з яких
вони приїхали. Зустрічаючись, мене завжди щиро обіймають
румунка Іоланда і поляк Анджей, тисне руку німець Удо, який
щоразу намагається переконати, що Ангела Меркель ночей не
спить, а все думає, як допомогти Україні. Італійка Саманта щи-
ро вважає, що Україна сама спровокувала Путіна, бо порушу-
вала права російськомовних громадян. Турок Каян, хоч і спів-
чутливо розпитує про події на Донбасі, із широкою усмішкою
тисне руку кореспонденту ИТАР-ТАСС.

Учора я отримала мейл від Тані (ім’я змінено), працівниці од-
ного з департаментів Ради Європи. Таня з України, з Донецька.
Я познайомилася з нею чотири роки тому, коли приїхала пра-
цювати у Страсбург. Таня одружена із французом, тож і вона, і
її маленький син Андре мають французьке громадянство. У
нас чудові дружні стосунки. Донедавна Таня не висловлювала
жодного інтересу до політичного життя України, не знала імен
політиків і тонкощів внутрішньополітичних перипетій. А я, розу-
міючи специфіку її рідного краю, не намагалася вести відверті
розмови про Януковича та Партію регіонів, спілкуючись з нею
її рідною російською.

Після торішніх подій на Майдані розмови і зустрічі з Танею в
кафе Ради Європи стали частішими. Таня розповіла, що непо-
коїться за Україну, засуджує дії Путіна, що свариться з мамою,
яка живе в Донецьку і проклинає Майдан. Але Таня ніколи не
брала участі у численних мітингах проти російської агресії, що
їх проводила українська громада Страсбурга, не одягала ви-
шиванки у дні Парламентської Асамблеї РЄ, не пекла пирогів,
млинців, кексів (чого ми тільки не випікали за цей рік!) на до-
брочинні розпродажі солодощів, які наша громада кілька разів
влаштовувала у Раді Європи, щоб допомогти українській армії,
не приносила теплого чоловічого одягу для маріупольських
прикордонників й іграшок для дітей біженців із зони АТО. І хоч
вона дала мені 30 євро як внесок для благодійного ярмарку
«Пліч-о-пліч з Україною», який у вересні українці Страсбурга
провели, щоб зібрати гроші для допомоги пораненим україн-
ським бійцям, сама на ярмарок не прийшла. Таня з чоловіком
купили будинок у маленькому селі під Страсбургом і на вихідні
не люблять виїжджати у місто.

Таня розповіла багато цікавого про Донецьк і особливості
менталітету його жителів, а також про те, що всі нормальні лю-
ди дуже давно залишили місто. Вона перевезла у Страсбург
маму, яка під час подій на Майдані підгодовувала донецьких
«беркутівців» пиріжками, і спілкується скайпом із сусідкою, яка
стереже мамину донецьку квартиру. Загалом Таня говорить
правильні речі, й думки її течуть у правильному руслі, вона хо-
роша дівчина. А вчора отримала від неї такий електронний
лист: «Зайди до мене, щойно зможеш. Може, у мене параноя,
але думаю, що українські колеги мене уникають. Ти адекватна
людина, поясни, що відбувається».

Я замислилася над тим, що скажу їй під час зустрічі. І зрозу-
міла, що тихий конфлікт Тані з Донецька з українською грома-
дою Страсбурга — міні-копія того, що відбулося із самим До-
нецьком. Щоб пояснити це, мені доведеться запитати в Тані:
чому жителі Донецька, котрі, якщо вірити їй, ніколи не любили
Януковича й Ахметова і яким були до душі європейські цінності
та стиль життя, байдуже терпіли все, що відбувалося за часів
панування Партії регіонів? Чому донецький Майдан був такий
малолюдний? Чому місцеві любителі Європи й демократичних
ідеалів, яких нібито було чимало в Донецьку, не поспішали бо-
ронити окремих сміливців-патріотів від «тітушок», а потім — і
рідне місто й спостерігали, як здіймаються над адмінбудівлями
російські прапори та стяги псевдореспубліки? Донеччани, які
мали гроші й можливості, просто втекли. І тепер більшість із
тих, хто з Києва, Страсбурга чи Берліна спостерігає, як посту-
пово гине Донецьк, охоплений руйнуваннями і кривавим хао-
сом, а також за відчайдушними намаганнями української вла-
ди й української армії повернути й урятувати їхнє рідне місто,
яке, як виявляється, вони дуже люблять, від проросійської те-
рористичної навали.

Оксана МАЛОЛЄТКОВА,
«Урядовий кур’єр»

Анонсом розробки єди-
ної комплексної Стра-

тегії розвитку сільського
господарства та сільських
територій в Україні на
2015—2020 роки розпочав
днями брифінг у Будинку
уряду міністр аграрної по-
літики та продовольства
України Олексій Павлен-
ко. Він закликав долуча-
тися до цієї справи ті
об’єднання й асоціації, які
досі цього не зробили. 

Оцінили
позитивно

За його словами, доку-
мент народжується за
підтримки Євросоюзу,
міжнародних організацій-
донорів і за участю пред-
ставників українського
бізнесу, фахівців мініс-
терства. «Стратегія фоку-
суватиметься на восьми
напрямах: наближення
нашого законодавства
щодо АПК до законодав-
ства ЄС; дерегуляція;
фактори виробництва (зе-
мельна реформа, модер-
нізація виробництв та ін-
фраструктури); аграрна
наука та освіта; ринки;
державна підтримка та
оподаткування; розвиток
сільських територій (коо-
перативи, малий бізнес,

фінансування); управлін-
ня ресурсами (екостан-
дарти, органічна продук-
ція тощо). Кожний напрям
розробляє окрема робоча
група, до яких входять
представники фінансових
донорів і консультант ЄС
(таку практику застосо-
вано вперше)», — каже
міністр.  

Він назвав мету страте-
гії — до 2020 року має по-
двоїтися експорт продук-
ції АПК, а виробництво
зернових зрости до 100
мільйонів тонн.     

Заступник міністра з
питань євроінтеграції
Владислава Рутицька за-
значила, що робочі групи
напрацюють документи,
які відповідатимуть ни-
нішнім реаліям, потім во-
ни пройдуть громадські
обговорення й увіллються
наприкінці липня в єди-
ний програмний доку-
мент, котрий представ-
лять на розгляд уряду, а
потім парламенту та Пре-
зиденту. 

Голова аграрного на-
пряму Групи підтримки
України в Європейській
комісії Ніколас Верлет
сказав, що ЄС та міжна-
родні донори позитивно
оцінили ініціативи Мінаг-
рополітики. «Тож процес
реалізації стратегії буде
хоч і складним, але реаль-
ним. Україна рухатиметь-

ся за європейськими й
міжнародними стандар-
тами у бік підвищення
конкурентоспроможності
агропродукції, розвитку
галузі та боротьби з ко-
рупцією.  Має реформува-
тися і саме міністерство,
щоб відповідати планам
стратегії», — вважає він.

За його словами, в Ук-
раїні у попередні роки
з’являлося чимало розум-
них документів, тож про-
гресивні ідеї також увіл-
лються в стратегію.
«Можливо, для України
такий документ стане ос-
таннім шансом, адже за-
лучати гроші стає дедалі
важче. Тому ми особливу
увагу приділятимемо то-
му, що ляже на стіл», —
наголосив Ніколас Вер-
лет. 

Він не називав суму за-
гального фінансового ре-
сурсу, на який зможе роз-
раховувати Україна.
«Перш ніж планувати
якийсь захід, консульту-
ватимемося з донорами,
щоб знати, скільки буде
грошей», — пояснив він. 

На харчах
заробили
спекулянти 

Журналісти, присутні
на брифінгу, не могли не
запитати у міністра про
ситуацію з продуктами.

«Ціни на рослинну олію
потроху знижуються, те
саме буде з гречкою та
цукром. Був попит на до-
рогі товари, тож і пропо-
зиція відповідна була. Бу-
ли й деякі проблеми з ло-
гістикою. Але ажіотаж
стихає, аномальний попит
падає. І ті, хто не встиг
прикупити харчів за спе-
кулятивною ціною, — ви-
грали. Полиці в магазинах
заповнюються товарами
— особисто проінспекту-
вав кілька», — зазначив
Олексій Павленко. 

Але ж не потрібно забу-
вати про дорогі паливні
ресурси. Тож не дивно,
що, за словами міністра,
ціни не на всі продукти
повернуться до поперед-
нього рівня. Хоча він за-
певнив, що в Україні є і
цукор (його перевироб-
ництво становить майже
700 тисяч тонн), і зерно
(маємо 5,2 мільйона тонн
за внутрішньої потреби
2,1 мільйона) для вироб-
ництва борошна (нині всі
борошномельні підприєм-
ства працюють у три змі-
ни). Щоправда, урядовець
не приховує: у довготри-
валій перспективі ціни та-
ки переглядатимуть у бік
збільшення — восени від-
сіялися за старими ціна-
ми, посіви в доброму ста-
ні, та збирати доведеться
вже за новими цінами.  

Амбітний план
Мінагрополітики 
ПЕРСПЕКТИВА. Створювати програмний документ для АПК
вперше допоможуть європейські експерти

Віталій ЧЕПІЖКО,
«Урядовий кур’єр»

ЕНЕРГЕТИКА. Після того,
як у Києві під стінами Кабміну
зібралися шахтарі з вимогою
повернути зароблені гроші (це
вже не перша акція), щоб про-
яснити ситуацію з погашення-
ми боргів, перший заступник
міністра енергетики та вугіль-
ної промисловості України
Юрій Зюков провів брифінг.
Він повідомив, що держава
разом із компанією Енерго-
холдинг «ДТЕК» виплатила
борги за листопад й на 45% —
зарплату за грудень. І додав,
що найближчим часом на ра-
хунки держкомпаній надійде
близько 150 мільйонів гри-
вень, які одразу направлять
на погашення заборгованості
із зарплати перед шахтарями.
Причиною  затримки з випла-
тами  Юрій Зюков назвав
складну ситуацію у вугільній
галузі через бойові дії на Дон-
басі й ненадходження грошей
з енергоринку.  

Ще він повідомив, що Ук-
раїна більше не може закупо-
вувати імпортне вугілля у
зв’язку зі зростанням курсу
долара. За його словами, на
українській території залиши-
лася тільки газова група ву-
гілля. «При курсі 30 гривень
за долар і вище тонна вугілля
коштуватиме 2400—2600 грн.
При цьому ціна, яка задо-
вольняє ринок, — 1500 гри-
вень за тонну», — сказав він.

Нагадаємо, за даними Дер-
жавної фіскальної служби, Ук-
раїна в січні 2015-го імпорту-
вала кам’яного вугілля і антра-
циту на понад 146 мільйонів
доларів. 

Щодо реформування вугіль-
ної галузі, то Юрій Зюков під-
твердив, що цього року до за-
криття готують сім шахт, ще
п’ять будуть законсервовані.
«Із 35 шахт, які перебувають у
державній власності, закри-
ють ті, які практично відпрацю-
вали свої запаси. Людей пра-
цездатного віку переведуть на
діючі підприємства, а пенсіо-
нери підуть на пенсію. А ті, що
законсервують (загалом ма-
ють запаси в півмільярда
тонн), — неправильно технічно

й економічно їх у даний мо-
мент ліквідовувати, — згодом
розконсервують, наприклад
після приходу приватного ін-
вестора або приватизації», —
сказав урядовець.

Через бойові дії на сході
країни Міненерго прогнозує в
2015 році скорочення видобут-
ку вугілля на державних ву-
гільних підприємствах до 9 мі-
льйонів тонн. Це майже вдвічі
менше торішніх результатів
видобутку. 

Того самого дня, коли у Киє-
ві вирішувалося шахтарське
питання, міністр енергетики
Володимир Демчишин у
Брюсселі брав участь у трис-
торонніх переговорах з газо-
вого питання у форматі ЄС —

Україна — Росія. Сторони до-
мовилися, що за «зимовим
пакетом» Україна розрахову-
ватиметься лише за той газ,
який постачався через пункти
прийому, узгоджені з Укр-
трансгазом. «Перемовини
щодо «літнього пакета» ма-
ють відбутися до першого
квітня під егідою Єврокомісії.
Така зустріч потрібна, бо по-
трібно обговорювати не тільки
знижку, про яку говорить ро-
сійська сторона, але й інші па-
раметри — умови платежів,
вартість транзиту», — заявив
міністр у Брюсселі. І додав, що
впродовж наступних трьох
тижнів може бути досягнуто
прийнятне для всіх сторін рі-
шення. 

Шахтарям повернуть борги

Вугільники очікують виконання зобов’язань держави
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Бюджет приростає
коштами 

ЦИФРИ. У січні-лютому 2015 року, за оперативними да-
ними Державної фіскальної служби, до зведеного бюджету
зібрано 71,5 млрд грн, що на 12,5 млрд, або на 21,2% більше
торішнього аналогічного показника. До державного бюдже-
ту забезпечено 58,6 млрд грн, до місцевих бюджетів – 13
млрд гривень. Надходження до загального фонду Держбюд-
жету склали 58,5 млрд грн, що на 13,2 млрд більше січня-
лютого 2014 року. Індикативні показники Міністерства фі-
нансів виконано на 107,3%, додатково забезпечено 4 млрд
гривень.
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ПОДІЇ ТА КОМЕНТАРІ

Страховка від порушення стандартів 
Вікторія КОВАЛЬОВА,

«Урядовий кур’єр»

РЕГУЛЮВАННЯ. Реєстра-
ція суб’єктів господарювання
за два дні; скасування деяких
дозвільних документів, що їх
вимагали від підприємців; ви-
дача дозволів виключно че-
рез центри надання адмініс-
тративних послуг — такі
норми містить ухвалений Вер-
ховною Радою 12 лютого За-
кон України «Про внесення
змін до деяких законодавчих
актів щодо спрощення умов
ведення бізнесу (дерегуля-
ція)». 

Проте досі не вирішено пи-
тання з фінансуванням єди-
ного державного порталу
 адміністративних послуг. На
цьому в Комунікативному цен-
трі уряду наголосив голова
правління Інституту економіч-
них досліджень та політичних
консультацій Ігор Бураков-
ський. Він вважає, що пропо-
зицію щодо фінансування єди-
ного порталу Україна може оз-
вучити у квітні на запланова-
ній конференції країн-донорів.

«Є певний дисонанс того,
що відбувається в Україні та
світі щодо процесів регулю-
вання економіки. Тоді як роз-

виненим економікам прита-
манне збільшення держрегу-
лювання (задля надання більш
якісних послуг), ми в Україні
маємо зворотний процес —
дерегуляцію», — каже голова
третейського суду Україн-
ського національного комітету
Міжнародної торгової палати
Тарас Шепель. На його думку,
щоб посилити державу і зро-
бити крок уперед, потрібно
здійснити крок назад і звіль-
нити певні сфери від держре-
гулювання. 

Експерти кажуть, що в євро-
пейських країнах багато пи-
тань залишається у компетен-

ції саморегулювання бізнесу.
Там національні професійні
асоціації не лише визначають
певні стандарти та умови ді-
яльності, а й відшкодовують
майнові та моральні збитки у
разі  порушень компаніями —
членами асоціацій цих стан-
дартів. Наприклад, у Голландії
компанії не треба отримувати
певну ліцензію, а достатньо
вступити до національної асо-
ціації, яка надає відповідні, як-
от медичні, послуги. При
цьому відповідальність компа-
нії — члена асоціації покрива-
ється певною сумою, скажімо,
5 мільярдів євро. 

Мелодія, що варта 
цілого життя

(Закінчення. 
Початок на стор. 1)

Десятиліття вимушеного
замовчування і гонінь зро-
били все, щоб стерти з люд-
ської пам’яті імена двох ви-
датних українців — глибоко
символічний тандем урод-
женця Київщини Павла
Чубинського і греко-като-
лицького священика із села
Млини, що неподалік Яво-
рова (після сумнозвісної
операції «Вісла» ця терито-
рія відійшла до сусідньої
Польщі). Та попри відчай-
душний тиск тоталітарного
режиму, не заростала
бур’янами стежка до садиби
Павла Чубинського, не за-
губилась і скромна могила
отця Михайла на теренах
Східної Галичини. Спершу
її доглядали односельчани,
студентське товариство
«Боян», відтак роками опі-
кувалась нею пані Марія
Павлюшко та її родина. По-
важні літа й пережите за
довгий вік наче пригнули її
до землі, та не зламали ха-
рактеру. Доглядала могилу
композитора скільки могла.
Якби не вона та місцевий
парох — отець Богдан Сте-
пан, невідомо, чи дізналися
б про місце останнього спо-
чинку Михайла Вербиць-
кого у великій Україні. Її
розшукали на занедбаному
цвинтарі викладачі Яворів-
ської школи мистецтв Олег
Матвіїв та Валерій Канар-
чик. Відтак з ініціативи то-
дішнього керівника Яворів-
ського району, вже покій-
ного Степана Лукашика, на
місці старого цвинтаря по-
стала каплиця-пантеон. До-
глядають могилу Михайла
Вербицького українська
громада Перемишля, а та-
кож активісти товариства
«Надсяння» зі Львова, про-
довжує опікуватися капли-
цею зять пані Марії Ми-
хайло.

Скупі рядки біографії не-
багато розкажуть про
життя Богом обдарованого
галичанина, на долю якого
випало немало випробувань.

— У десятирічному віці
після смерті батька його та
брата Володислава забрав
на виховання до Пере-
мишля родич по материній
лінії греко-католицький
єпископ Іван Снігурський,
— розповідає голова об’єд-
нання Товариства депорто-
ваних українців «Закер-

зоння» Володимир Середа.
— Обдарованого хлопця з
чудовими вокальними да-
ними віддали до музичної
школи, що працювала при
кафедральному соборі, де
він здобув європейську му-
зичну освіту. Водночас ака-
демічну освіту отримував у
Перемишльській гімназії,
що була найпрестижнішим
навчальним закладом Гали-
чини, а пізніше у Львові
вступив до духовної семіна-
рії.

Михайлові не просто було
вибрати з-поміж музики та
священицького покликання:
із музичних заробітків жив,
коли залишився з малень-
ким сином Іваном на руках,
музикою рятувався від
життєвих бід, втративши
молоду дружину. Але не на-
рікав на труднощі, не про-
сився у заможні парафії.
Розумів: він конче потрібен
був там, де бідність і злидні
обсіли українські родини.
Так сталося, що першими
слухачами його музичних
творів ставали односельці:
оскільки через вузькі вхідні
двері ніяк не вдавалося за-
нести до оселі громіздкий
музичний інструмент, то за
фортепіано отець сідав про-
сто неба, і селяни заслухо-
вувалися його вечірніми
концертами.

Попри зайнятість на па-
рафії та активну участь у
національному відродженні
у Перемишлі, куди повер-
нувся згодом, був одержи-
мий музикою: писав му-

зичні композиції на релі-
гійні мотиви й водночас
створював рапсодії, симфо-
нічні увертюри, полонези,
музику до драматичних
вистав, віртуозно грав на гі-
тарі.

Та в життя кожного укра-
їнця скромний священик
вихорем увірвався одразу
після прем’єрного публіч-
ного виконання патріотич-
ної пісні. Її текст з першого
прочитання запав у душу
композиторові. Авторство
вірша отець Михайло Вер-
бицький, як і решта читачів,
помилково приписали Та-
расові Шевченку: «Ще не
вмерла України ні слава, ні
воля» часопис «Мета» опуб-
лікував поряд із творами
Шевченка. Прочитані слова
вірша зазвучали йому ме-
лодією, і отець Михайло на-
віть додому не пішов — од-
разу взявся за роботу: в
тиші дерев’яної церкви
ноти самі на аркуш лягали…
Тож не випадково вперше
патріотична пісня прозву-
чала заключним номером
концерту світських «вечор-
ниць у пам’ять Тараса» у
Перемишлі 10 березня 1865
року. А вже потім вона до-
вгою й тернистою дорогою
утверджувалася як Гімн
України. З нею йшли у бій
січові стрільці, а в роки ли-
холіття її потай співали ті,
хто мріяв про незалежну
Україну.

І дарма, що хтось вважає
нашу головну пісню надто
сумною. А хто сказав, що

доля України безжурна?
Не пелюстками квіту всте-
лена, а роками, десятиліт-
тями, століттями кривавої
боротьби за самостійність. І
разом із народом пісня ви-
тримала всі випробування.
Не втратила актуальності й
тепер. Вона додає опти-
мізму й гордості кожному,
хто ідентифікує себе укра-
їнцем.

Навіть якби отець Ми-
хайло Вербицький написав
лише мелодію до «Ще не
вмерла України ні слава, ні
воля», вона варта цілого
життя, а він створив ще чи-
мало високопрофесійних
творів, які виконували ду-
ховну місію задля націо-
нального відродження. Тож
маємо подбати, як наголо-
сив громадський діяч Ро-
ман Лубківський, про ство-
рення музею в парафіях
Яворівщини, де служив
отець Михайло Вербиць-
кий, бо та земля, без пере-
більшення, є духовною бра-
мою України в Європу вже
тому, що дала україн-
ському народові такого ти-
тана духу. Та хоч багато
амбітних планів до поваж-
ної дати не вдалось реалі-
зувати, час для гідного по-
шанування є, адже ювілей
композитора, за словами
голови Яворівської рай -
держадміністрації Ореста
Гнипа, Україна вшановує
не лише один день в берез-
невому календарі — ни-
нішній рік проголошено Ро-
ком Вербицького!

ЗАКОН УКРАЇНИ

Про внесення зміни до Податкового кодексу
України щодо підготовлення, виготовлення,

розповсюдження книжок та періодичних 
видань друкованих засобів масової 

інформації вітчизняного виробництва
Верховна Рада України ПОСТАНОВЛЯЄ:
1. Підпункт 197.1.25 пункту 197.1 статті 197 Податкового кодексу Ук-

раїни (Відомості Верховної Ради України, 2011 p., №№ 13-17, ст. 112) ви-
класти в такій редакції:

«197.1.25. постачання (передплати) та доставки періодичних видань
друкованих засобів масової інформації (крім видань еротичного харак-
теру) вітчизняного виробництва, підготовлення (літературне, наукове і
технічне редагування, коригування, дизайн та верстка), виготовлення
(друк на папері чи запис на електронному носієві), розповсюдження кни-
жок, у тому числі електронного контенту (крім видань еротичного харак-
теру) вітчизняного виробництва, учнівських зошитів, підручників та на-
вчальних посібників, словників українсько-іноземної або іноземно-укра-
їнської мови вітчизняного виробництва на митній території України».

2. Цей Закон набирає чинності з дня його опублікування.
Президент України П. ПОРОШЕНКО

м. Київ
13 лютого 2015 року
№ 206-VIІІ

КАБIНЕТ МIНIСТРIВ УКРАЇНИ
РОЗПОРЯДЖЕННЯ

від 11 лютого 2015 р. № 92-р
Київ

Про зміну складу представників 
сторони органів виконавчої влади 

у Національній тристоронній 
соціально-економічній раді

Ввести до складу представників сторони органів виконавчої влади у
Національній тристоронній соціально-економічній раді, затвердженого
розпорядженням Кабінету Міністрів України від 4 червня 2014 р. № 537
(Офіційний вісник України, 2014 p., № 47, ст. 1250), як співголову Націо-
нальної тристоронньої соціально-економічної ради від сторони органів
виконавчої влади Розенка Павла Валерійовича — Міністра соціальної по-
літики, вивівши з її складу Денісову Людмилу Леонтіївну.

Прем’єр-міністр України А. ЯЦЕНЮК

КАБIНЕТ МIНIСТРIВ УКРАЇНИ
РОЗПОРЯДЖЕННЯ

від 18 лютого 2015 р. № 110-р
Київ

Про схвалення розроблених Державною 
інспекцією ядерного регулювання планів 

імплементації деяких актів законодавства ЄС
Схвалити розроблені Державною інспекцією ядерного регулювання

плани імплементації актів законодавства ЄС за переліком згідно з додат-
ком.

Державній інспекції ядерного регулювання:
разом з іншими державними органами забезпечити виконання зазна-

чених планів;
за погодженням з Міністерством юстиції та Урядовим офісом з питань

європейської інтеграції вносити у разі потреби зміни до планів;
подавати щокварталу до 10 числа наступного місяця Кабінетові Мініс-

трів України інформацію про стан виконання планів для проведення Уря-
довим офісом з питань європейської інтеграції моніторингу ефективності
їх виконання та підготовки відповідних пропозицій.

Прем’єр-міністр України А. ЯЦЕНЮК
Додаток

до розпорядження Кабінету Міністрів України 
від 18 лютого 2015 р. № 110-р

ПЕРЕЛІК
актів законодавства ЄС, імплементація яких здійснюється згідно 

із схваленими планами 
1. Директива Ради 2006/117/Євратом від 20 листопада 2006 р. про на-

гляд та контроль за перевезенням радіоактивних відходів та відпрацьо-
ваного ядерного палива (Офіційний вісник ЄС, L 337, 5 грудня 2006 р., 
с. 21—32).

2. Директива Ради 2013/59/Євратом від 5 грудня 2013 р., що встанов-
лює основні норми безпеки для захисту від небезпеки, яка виникає від
іонізуючої радіації, та припиняє дію Директив 89/618/Євратом, 90/641/Єв-
ратом, 96/29/Євратом, 97/43/Євратом та 2003/122/Євратом (Офіційний
вісник ЄС, L 13, 17 січня 2014 р., с. 1—73).

3. Директива Ради 2014/87/Євратом від 8 липня 2014 р., яка змінює
Директиву 2009/71/Євратом, що встановлює для Співтовариства основи
з ядерної безпеки ядерних установок (Офіційний вісник ЄС, L 219, 25
липня 2014 р., с. 42—52).

КАБIНЕТ МIНIСТРIВ УКРАЇНИ
РОЗПОРЯДЖЕННЯ

від 18 лютого 2015 р. № 112-р
Київ

Про підписання Угоди (у формі обміну 
листами) між Урядом України та Урядом 

Китайської Народної Республіки про надання
Міністерству економічного розвитку 

і торгівлі України телекомунікаційного 
обладнання

Схвалити проект Угоди (у формі обміну листами) між Урядом України
та Урядом Китайської Народної Республіки про надання Міністерству еко-
номічного розвитку і торгівлі України телекомунікаційного обладнання.

Уповноважити Міністра економічного розвитку і торгівлі Айвараса 
Абромавичуса підписати зазначену Угоду.

Прем’єр-міністр України А. ЯЦЕНЮК

ДОКУМЕНТИ

Нині головна пісня держави наповнилася для українців новим змістом
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Держслужбовцям доведеться вибирати
Любомира КОВАЛЬ,

«Урядовий кур’єр»

2березня Верховна Рада ух-
валила зміни до Держбюд-

жету на 2015 рік. Серед них —
Закон «Про внесення змін до
деяких законодавчих актів Ук-
раїни щодо пенсійного забезпе-
чення» № 2212. За це рішення
проголосували 238 народних
депутатів. Під час розгляду за-
конопроекту у Верховній Раді
Арсеній Яценюк підкреслив, що
цей законодавчий акт непрос-
тий, адже передбачає істотні
зміни стосовно пенсійного за-
безпечення. Він нагадав, що од-
нією з ключових вимог інозем-
них кредиторів було підвищен-
ня пенсійного віку із 60 до 65 ро-
ків. Проте завдяки спільний по-
зиції членів уряду та народних

депутатів вдалося зняти цю ви-
могу. Уряд спільно з парламен-
том, за словами Прем’єр-мініс-
тра, також домігся, щоб не опо-
датковували пенсії українських
військовослужбовців. Окрім
цього, не збільшуватимуть тру-
довий стаж працівникам шкід-
ливих виробництв. Арсеній
Яценюк зауважив, що вирішено
застосувати цей закон лише
впродовж 2015 року. На думку
глави уряду, небажання певних
парламентаріїв голосувати за
даний законопроект криється в
тому, що закон «відбирає мож-
ливість у прокурорів і суддів
отримувати одночасно і зарпла-
ту, і пенсію».

Отже, чого саме слід чекати
українським пенсіонерам від
цих змін, «УК» з’ясовував у фа-
хівців.

«Новації зумовлять
кадрове омолодження»

Павло 
РОЗЕНКО,

міністр
соціальної

політики:
— Щодо спецпенсіонерів, яким до-

ведеться відтепер обирати — за-
рплата чи пенсія, скажу: це пошире-
ний європейський досвід. Маючи і за-
рплату, і пенсію, вищі за мінімальну
та навіть середню, їм доведеться
обирати: або залишитися на роботі й

отримувати лише зарплату, або роз-
рахуватися і піти на заслужений від-
починок.

На мою думку, близько 90% із них
оберуть саме пенсію. А на їхні місця
прийдуть молоді спеціалісти, що
уможливить значне омолодження та
оновлення апаратів судів, прокурату-
ри, держслужби. Я вбачаю в цьому
позитив.

А от щодо трудових пенсіонерів, то
ми знаємо: у них і пенсії, і зарплати
дуже невеликі. Тож, вважаю, напев-
но більшість із них таки працювати-
ме й надалі.

«Обмеження виплат
буде тимчасовим»
Людмила ДЕНІСОВА, 
голова Комітету ВР з питань соціальної політики, зайнятості та пенсійного забезпечення:

— Для реформування держави необхідно змінювати
законодавство. Верховна Рада спільно з урядом повинна
була це зробити і зробила. Нині в Україні приблизно 2,7
мільйона працюючих пенсіонерів. Згаданий закон обме-
жуватиме виплати трудових пенсії для близько 1 мільйо-
на працюючих пенсіонерів. Зокрема, якщо пенсіонер про-
довжить працювати, пенсія йому виплачуватиметься у
розмірі не 100, як раніше, а 85%. Але це обмеження по-
ширюватиметься лише на тих працюючих пенсіонерів,
чий розмір пенсії перевищує півтора прожиткових мініму-
ми для осіб, які втратили працездатність, тобто 1423,5
гривні. Якщо пенсія менша, людина продовжить отриму-
вати її та зарплату у повному обсязі. Діятиме це обме-
ження з 1 квітня 2015 року до 1 січня 2016 року.

Особам, які працюють на посадах, що дають право на
призначення спеціальних пенсій (народні депутати, дер-
жавні службовці та прирівняні до них особи, судді, про-
курори та інші), пенсії, призначені відповідно до чинного
законодавства України, не виплачуватимуть взагалі. Це
обмеження також запроваджуватимуть на рік.

Та слід зауважити, що уряд зобов’язався до 1 травня
2015 року подати в Раду законопроект щодо призначен-
ня всіх пенсій, у тому числі спеціальних, на загальних під-
ставах. Якщо такий законопроект не буде прийнято, то з
1 червня скасовується порядок нарахування пенсій за
спеціальними законами.

Не буде запроваджено норму щодо «замороження» по-
казника середньої заробітної плати по Україні за три ка-
лендарні роки, що передують року звернення за призна-
ченням пенсії, на рівні показника за 2012, 2013, 2014 роки,
для всіх пенсій, які будуть призначатися в наступних роках.

Закон також не обмежує пенсії інвалідам I та II групи;
інвалідам війни III групи; учасникам бойових бій, у тому
числі учасникам АТО; членам сімей загиблих (померлих)
учасників бойових дій. 

Обмеження щодо виплати пенсії, щомісячного довічно-
го грошового утримання, передбачені цим Законом, не за-
стосовуються протягом особливого періоду до пенсій, що-
місячного довічного грошового утримання, що призначені
особам, які проходять військову службу або перебувають
на відповідних посадах у Міністерстві оборони України, Го-
ловному управлінні розвідки Міністерства оборони Украї-
ни, Міністерстві внутрішніх справ України, Апараті Ради
національної безпеки і оборони України, Державній спеці-
альній службі транспорту, Службі безпеки України, Службі
зовнішньої розвідки України, Державній прикордонній
службі України, Управлінні державної охорони України,
Державній пенітенціарній службі України, Державній служ-
бі України з надзвичайних ситуацій, Державній службі спе-
ціального зв’язку та захисту інформації України, Націо-
нальній гвардії України, органах військової прокуратури
та які беруть участь в антитерористичних операціях, здійс-
ненні заходів із забезпечення правопорядку на державно-
му кордоні, відбитті збройного нападу на об’єкти, що охо-
роняються військовослужбовцями, звільненні цих об’єктів
у разі захоплення, відбитті спроб насильного заволодіння
зброєю, бойовою та іншою технікою; до пенсій, щомісяч-
ного довічного грошового утримання, що призначені від-
повідно до законів України «Про прокуратуру», «Про су-
доустрій та статус суддів», на період виконання особами,
яким вони призначені, повноважень членів Вищої кваліфі-
каційної комісії суддів України та Вищої ради юстиції.

«Повну спецпенсію
повернуть після звільнення»

Валентина 
КУДІН, 

заступник
директора

департаменту
пенсійного

забезпечення
Мінсоцполітики:
— Зауважу: якщо працюючий

спецпенсіонер звільниться з дер-

жавної служби, але влаштується на
роботу за професією, яка дає право
на трудову пенсію, він отримувати-
ме, як і звичайний трудовий пенсіо-
нер, 85% трудової пенсії, якщо її
розмір перевищує півтора прожит-
кових мінімума. Коли ж він звіль-
ниться з роботи, то зможе отриму-
вати призначену йому раніше повну
спецпенсію.

«Очікуємо значне скорочення
дефіціту бюджету ПФ»
Олексій ЗАРУДНИЙ, 
голова правління Пенсійного фонду України

— Зазначу, що цей закон на звичайних пенсіонерів, які
нині перебувають у зоні бойових дій, жодним чином не по-
ширюватиметься. Окрім цього, якщо не враховувати спец-
пенсіонерів, нині маємо 1,5 мільйона осіб, які отримують
пільгові пенсії. Це працівники сільського господарства, ме-
талурги, правцівники хімічних виробництв тощо, тобто лю-
ди, які працюють у важких або шкідливих умовах і прохо-
дять за списками №№ 1, 2. Досі, коли ці люди достроково
(на 5 або 10 років раніше) виходили на пенсію, то підпри-
ємства, з яких вони йшли на заслужений відпочинок, мали
відшкодовувати Пенсійному фонду витрати на виплату їм
пенсій до досягнення ними офіційного пенсійного віку.

Але тепер ситуація така, що чимало з цих підпримєств
взагалі закрилися або оголосили себе банкрутами; є такі,
що через важкі економічні умови ледь виплачують за-

рплату працюючим і не можуть фінансувати ці пенсії. То-
му нині за списками №№ 1 і 2 за цими виплатами маємо
майже 8 мільярдів гривень заборгованості. І це при тому,
що ПФ і без того має дифіцит бюджету. А отже, мусимо
це питання вирішувати.

Маємо і чимало категорій людей, які йдуть на пенсію
раніше за вислугою років: медики, вчителі тощо. І їм пен-
сії до настання загального пенсійного віку виплачують із
бюджету ПФ — з тих відрахувань до нього, що робимо
ми з вами. А це також спричиняє збільшення дефіциту
бюджету. Тож ми просто не мали іншого вибору, ніж вно-
сити зміни до цього законодавства.

Наголошу: ці зміни до Пенсійного законодавства входять
у пакет змін до Держбюджету. Очікуємо, що дефіцит бюд-
жету ПФ має зменшитися майже на 4 мільярди гривень.

Нелюдів, що скоїли теракт у Харкові,
затримали
РОСІЙСЬКИЙ СЛІД. Поплічниками агресора виявилися оплотівець і колишній працівник «Беркута»

Світлана ГАЛАУР,
«Урядовий кур’єр»

Недавні події, що трапилися
під час мирного мітингу біля

Палацу спорту у Харкові і при-
звели до загибелі чотирьох осіб,
ще більше згуртували людей. Во-
ни хотіли, щоб право охоронці як-
найшвидше піймали нелюдів і
покарали їх. Про це говорили під
час похоронів 15-річного підлітка
і 18-річного студента й інших
земляків, які померли від ран, на
жалобному майдані, а також у
громадському транспорті. Прове-
дені правоохоронцями антитеро-
ристичні заходи у місті увінчали-
ся успіхом.

За повідомленням керівництва
СБУ, у межах відкритого кримі-
нального провадження затрима-
но трьох організаторів і виконав-

ців злочину. Було встановлено,
що це жителі Харкова та Харків-
ської області віком від 28 до 42
років. «Вони отримували вказів-
ки, спорядження і гроші з Росії.
Життя харків’ян було оцінено в
10 тисяч доларів», — заявив го-
лова СБУ Валентин Наливайчен-
ко. Безпосереднім виконавцем
теракту виявився харків’янин
1978 року народження — актив-
ний учасник незаконної терорис-
тичної організації «Оплот». Це
той самий «Оплот», від якого по-
терпали активісти харківського
Євромайдану, той «Оплот», що
«відзначився» своїми кривавими
справами під час шабашу анти-
майданівців.

«Хлопця і його спільників за-
тримано, вони зараз дають свід-
чення. Це ті люди, які спланували
і скоїли злочин», — наголосив го-

лова СБУ. За його словами, членів
злочинного угруповання минулої
весни завербувало Головне розві-
дуправлінням РФ. Злочинці ви-
їжджали в Бєлгород для отри-
мання завдань від російських
спецслужб — вчинення диверсій
і терактів у Харкові. Там вони да-
ли згоду на співпрацю з інозем-
ною спецслужбою і диверсійно-
терористичну діяльність. Після
«успішного» виконання завдань
їм пообіцяли грошову винагоро-
ду, організацію втечі в Росію і так
звані гарантії безпеки.

У процесі кримінального про-
вадження встановлено, що для
скоєння теракту зловмисники
отримали від представника ро-
сійських спецслужб протипіхот-
ну осколкову керовану міну
спрямованої дії МОН-100 росій-
ського виробництва, яка містила

2 кілограми тротилу. Міну при-
вели в дію дистанційно за допо-
могою мобільного телефона.

Голова СБУ розповів і про дея-
кі встановлені деталі теракту.
Зокрема, що один із зловмисни-
ків спостерігав за початком руху
колони і відправив ватажку уг-
руповання повідомлення про її
наближення. Крім того, до складу
групи входив колишній співро-
бітник «Беркута», який привів у
дію вибуховий пристрій. Під час
обшуків у приміщеннях терорис-
тів співробітники СБУ вилучили
гранати Ф-1, пластид, детонато-
ри, патрони до автоматичної
зброї.

У СБУ переконані — на тери-
торії Росії, в Бєлгороді, і зараз
перебувають громадяни Украї-
ни, які займаються організацією
терористичної діяльності. Дії

СБУ спрямовані на припинення
діяльності цього координаційного
центру.

«Ми чітко розуміємо, що анти-
українські сили намагаються
дестабілізувати ситуацію в Хар-
кові й області», — зазначив Ва-
лентин Наливайченко. Він також
нагадав, що СБУ у взаємодії з
Генпрокуратурою та МВС вжи-
вають широкомасштабних контр -
терористичних заходів, щоб не
допустити дестабілізації ситуа-
ції. Людей просять зберігати спо-
кій і пильність, намагатися не
брати участі в масових заходах.
Поки що концерти не скасовано,
не прийнято остаточного рішен-
ня і щодо проведення футболь-
них матчів. Під заборону потра-
пили лише ті заходи, де правоо-
хоронці не можуть гарантувати
повну безпеку.
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Олександр КРЮЧКОВ,
«Урядовий кур’єр»

(фото автора)

Пригадую, коли шукав
матеріали для ремонту

квартири, продавець буді-
вельного супермаркету за-
пропонував використати
плити OSB. Їх, пояснив,
вважають одним з найбільш
перспективних пресованих
універсальних матеріалів
деревообробки третього ти-
сячоліття. Вони вологостій-
кі, міцні, не мають внутріш-
ніх порожнин та тріщин, із
яких випадають сучки. «А
найзручніше, — сказав фа-
хівець, — що плити OSB
можна використовувати і
для внутрішніх, і для зов-
нішніх робіт». Я скористав-
ся тоді порадою продавця і
нині задоволений ремонтом. 

За новітніми
технологіями

Згадав же про матеріал
деревообробки третього ти-
сячоліття у Калуші Івано-
Франківської області, де по-
бував на сучасному високо-
технологічному підприєм-
стві «КарпатСмоли». Тут за
європейською технологією
виготовляють карбамідо-
формальдегідні та меламі-
нові смоли,  які «в’яжуть»
плити типу OSB, деревос-
тружкові, деревоволокнисті
плити й фанеру різної щіль-
ності. Ця продукція харак-
теризується підвищеною
механічною міцністю та во-
логовідштовхувальними
властивостями класу Е1,
Е0,5, Е0.

— У просочених методом
гарячого пресування наши-
ми смолами плит, — запев-
нила директор ТзОВ «Кар-
патСмоли»  Галина Перегі-
няк, —  значно зростає міц-
ність, вологостійкість, тер-
мін експлуатації, поліпшу-
ються екологічні характе-
ристики. Усього цього дося-
гаємо завдяки високій якості
в’язкого продукту — карба-
мідоформальдегідного кон-
центрату (КФК), який ви-
пускаємо на власній завод-
ській установці, і викорис-
танню новітньої технології
виробництва відомої євро-
пейської фірми. Так ми га-
рантуємо споживачам ще й
високу якість продукції,
яку вони склеюють  нашими
смолами. Це можуть під-
твердити наші стабільні
парт нери: європейські та
українські групи Krono, 
EGGER, Swedspan, які
впродовж останніх років ко-
ристуються карбамідофор-
мальдегідною смолою марок
А, Б, МДФ, меламінокарба-
мідоформальдегідною смо-
лою, карбамідомеламіно-
формальдегідною марок А,
Б. І географія ринків збуту
нашої продукції за прийнят-
ними цінами розширюється.

Перспективний
завод

До речі, ТзОВ «Карпат-
Смоли» помітно виокрем-

люється серед інших під-
приємств міста Калуша —
промислового центру За-
хідної України, де вироб-
ляють майже третину всієї
промислової продукції
Прикарпаття. Адже за
майже сім  років роботи за-
вод, побудований з нульо-
вого циклу, потрапив до 20
підприємств Прикарпаття
з найвищою зарплатою. То-
му працювати на ньому ни-
ні не лише вигідно, а й
престижно.

— Із самого початку робо-
ти наші інвестори обрали
перспективний вид діяль-
ності заводу, — веде далі

Галина Володимирівна. —
На той час (2007 рік) укра-
їнський ринок виробників
деревообробних плит почав
інтенсивно розвиватися.
Зросла й потреба у смолі
для склеювання плит.  На
ринку ж пропонували тіль-
ки високотоксичну смолу
одного виду з надзвичайно
високим вмістом формаль-
дегіду,  який (згідно зі світо-
вими стандартами якості та
безпеки) майже не викорис-
товували провідні європей-
ські виробники дерево плит.
За новими технологіями
вміст токсичних речовин,
таких, як формальдегід, по-
винен бути мінімальним, а
іноді — не більше вмісту
формальдегіду в натураль-
ному дереві, тобто набли-
жатися до нуля.  Чинні ж на
той час українські стандар-
ти не відповідали європей-
ським нормам екологічної
безпеки. Ось ми і вирішили
заповнити цю нішу.

І сприяла цьому власна
установка з виробництва
напівфабрикату — карбамі-
доформальдегідного кон-
центрату, а також придбан-
ня та впровадження у ви-
робництво вже згаданої
технології  однієї з провід-
них європейських  іннова-
ційних  фірм. Це дало змогу

одержувати на першій ста-
дії виробництва карбамідо-
формальдегідний концен-
трат високої якості, а на
другій — самі смоли. Під-
приємство перестало бути
залежним від купованого
карбамідоформальдегідно-
го концентрату і досягло
найвищої якості продукції.
В технологічному процесі
зменшилися  втрати вибу-
хонебезпечного метанолу
(за старою технологію час-
тина його потрапляла у
стічні води, завдаючи вели-
кої шкоди довкіллю). Подіб-
них підприємств в Україні
немає.

— Сировину для виготов-
лення смол — метанол,
карбамід, меламін — бере-
мо здебільшого за кордо-
ном, — директор називає
постачальників. — Приве-
зений матеріал відповідає
європейським вимогам і дає
змогу в смоляному цеху ме-
тодом змішування отриму-
вати різну продукцію. Як-
що 2007 року завод починав
із двох її видів, то тепер ви-
пускаємо понад десять. Та-
кож працюємо (є навіть ін-
вестиційні проекти) над ви-
робництвом нової продукції
— парафінової емульсії,
добавок до смол, які спри-
яють зменшенню токсич-
ності виробів фактично до
нуля. Окрім того, продаємо
невеликими партіями фор-
малін медичним установам,
тепличним господарствам.
Пробуємо зі своїми смола-
ми вийти на закордонні
ринки. Нині ними зацікави-
лася фірма IKEA, широко
відома в Європейському
Союзі своєю безпечною
продукцією.

Уся продукція на підпри-
ємстві зберігаються на
складах — у чистих закри-
тих ємностях, захищених
від сонячних променів та
атмосферних опадів. Пере-
возять смоли автомобіль-

ним або залізничним транс-
портом. 

У структурі заводу є су-
часна лабораторія з контро-
лю виробництва, оснащена
новітніми приладами для
проведення всіх видів кон-
тролю (вхідного, поточного,
вихідного). Завдяки наяв-
ності тут дослідної установ-
ки одержання смол, процес
моделювання продукції за
параметрами, оптимальни-
ми для споживача, досить
мобільний і дає змогу під-
приємству швидко реагува-
ти на побажання замовника.

До речі, життєвий цикл
калуських смол не завер-

шується після їхнього від-
вантаження споживачам та
вивезення з території заво-
ду. Між лабораторіями тех-
нічного контролю ТзОВ
«КарпатСмоли» та замов-
никами постійно підтриму-
ється зв’я зок щодо відпо-
відності показників про-
дукції інформації, заявле-
ній у сертифікаті якості. А
ця інформація повинна збі-
гатися і під час зберігання
смол на складі, і в процесі
виробництва замовником
власної продукції. Тому
технологи ТзОВ «Карпат-
Смоли» ведуть свого завод-
ського в'язкого агента фак-
тично до кінцевого пункту
призначення — виготов-
лення деревообробними
підприємствами пресова-
них плит.

Продукцію товариства
від значено Дипломом пере-
можця регіонального етапу

Всеукраїнського
конкурсу «100 кра-
щих товарів Украї-
ни», Дипломом фі-
наліста Всеукраїн-
ського конкурсу
якості продукції у
номінації «Про-
дукція виробни-
чо-технічного
призначення»

та багатьма іншими нагоро-
дами.

Стримувальні
квоти

Здавалося б, за такого
ставлення до роботи, відпо-
відальності за якість своєї
продукції калуських майс-
трів у нашій державі повин-
ні на руках носити.  Але є
проблеми, які не дають змо-
ги підприємству повноцінно
працювати та розвиватися.
Наприкінці 2012 року, на-
приклад, Міністерство еко-
номічного розвитку і торгів-
лі України ввело квоти на
використання метанолу в
Україні. Для ТзОВ «Кар-

патСмоли» вони становлять
нині 12 тисяч тонн на рік. Це
майже на 6 тисяч тонн мен-
ше від норми споживання
заводу. Щоб утриматися в
межах наданих квот, під-
приємство змушене скоро-
чувати випуск смол, пра-
цюючи на 65—70% виробни-
чої потужності.

— Якби споживчий ринок
України не потребував на-
шої продукції, — в голосі
Галини Володимирівни зву-
чить стурбованість, — ми
могли б змиритися з цією
незрозумілою й ніким не по-
ясненою квотою. 2013 рік
товариство витратило на
листування з Міністерством
економічного розвитку і
торгівлі України — резуль-
татів жодних. 2014-го спос-
терігалася та сама  ситуа-
ція.  Це завдало збитків за-
воду — єдиному вітчизня-
ному виробнику карбамідо-

формальдегідного концен-
трату та формаліну. Наші ж
споживачі змушені були
шукати смолу деінде.  Не-
вже державним мужам до
цього байдуже? Ніби й дек-
ларують усі з різних три-
бун, що потрібно подбати
про власного виробника, а
на ділі все залишається як
за попереднього уряду. 16
січня 2015 року ми знову
надіслали черговий лист мі-
ністрові економічного роз-
витку і торгівлі України
Айварасу Абромавичусу,
просячи розібратися у цій
ситуації, але відповіді ще не
отримали.

І керівник заводу показує
цей лист. Пана Абромави-
чуса, на мою думку, пови-
нен стривожити абзац, у
якому йдеться про бюджет-
ні втрати: «У зв'язку із за-
ниженням обсягів вироб-
ництва та через брак реагу-
вання на наші звернення
про збільшення квоти бюд-
жети всіх рівнів недоотри-
мали близько 10 мільйонів
гривень (2014 року. — Авт.)
прямих надходжень. Ці
кошти можна використати
на розвиток соціальної ін-
фраструктури, а також на
інші потреби нашої держа-
ви в такий складний час. У
разі отримання квот для
можливості 100% заванта-
ження підприємства чи
зняття обмеження щодо
ввезення метанолу на тери-
торію України ТзОВ «Кар-
патСмоли» готове й надалі
продовжити інвестування в
розвиток хімічної галузі
країни. Інвестиції буде
спрямовано як на вироб-
ництво нових високотехно-
логічних видів смол, так і на
збільшення обсягів вироб-
ництва».

До речі, торік 80 праців-
ників ТзОВ «КарпатСмоли»
сплатили 35 мільйонів гри-
вень усіх податків, або по
412 тисяч гривень на кож-
ного робітника. В Калуші
таких надходжень, як за-
певнила Галина Перегіняк,
ніхто не забезпечив. Якщо
квоту на використання ме-
танолу для заводу збіль-
шать,  то 2015-го підприєм-
ство зможе додатково за-
платити податків обсягом
майже місячного бюджету
Калуша.  

звучить гордо!

«В’язкий агент»
ДОСВІД. Виробники деревостружкових, деревоволокнистих плит 
та фанери, призначених для виготовлення меблів і застосування 
в будівництві, використовують у ролі таких агентів 
продукцію ТзОВ «КарпатСмоли»

Карпатські смоли готові до відправки

Галина Перегіняк — не лише талановитий керівник, 
а й вродлива жінка. А роботі це дуже допомагає

Власна установка з випуску КФК – гордість заводу. 
Вона гарантує високу якість продукції



www.ukurier.gov.ua урядовий кур’єр16

Засновник — Кабiнет Мiнiстрiв України
Реєстрацiйне свiдоцтво КВ № 2 вiд 12 квiтня 1994 року

Передплатнi iндекси «Урядового кур’єра» — 
61035, 40227 (соціальний)

Головний редактор — Сергiй БРAГA
Перший заступник 
головного редактора
Леонiд СAМСOНЕНКO
Заступники головного редактора:
Павло БЕБа,  
Лариса УСЕНКО 

Aдреса в Iнтернетi: www.ukurier.gov.ua
Адреса редакцiї: 01008,  Київ,  вул. Садова,  1
Телефон для довiдок: 253-12-95.
Телефони вiддiлу реклами: 253-55-09,  
факс: 230-06-71, e-mail: adv@ukcc.com.ua
«Урядовий кур’єр» виходить у вiвторок, середу, четвер,

п’ятницю та суботу
Зам. № 40310. Тираж 26562

Листування з читачами тiльки 
на сторiнках газети.

Вiдповiдальнiсть за достовiрнiсть
iнформацiї та реклами несуть автори 

та рекламодавцi.
Набрано i зверстано у комп’ютерному

центрi «Урядового кур’єра». 
Друк: ТOВ «Мега-Полiграф»,  

04073,  Київ,  вул. Марка Вовчка,  12/14
www.mega-poligraf.kiev.ua

погода на завтра

Укргiдрометцентр

ТЕМПЕРAТУРA ПO OБЛAСТЯХ УКРAЇНИ
НA 5 БЕРЕЗНЯ

Oбласть Нiч         День
Київська 0   -5      +1    +6
Житомирська 0   -5      +1    +6
Чернігівська 0   -5      +1    +6
Сумська 0   -5      +1    +6
Закарпатська 0   -5      +3    +8
Рівненська 0   -5      +1    +6
Львівська 0   -5      +1    +6
Івано-Франківська 0   -5      +1    +6
Волинська 0   -5      +1    +6
Хмельницька 0   -5      +1    +6
Чернівецька 0   -5      +1    +6
Тернопільська 0   -5      +1    +6
Вінницька 0   -5      +1    +6

Oбласть Нiч          День
Черкаська 0      -5      +1    +6
Кіровоградська 0      -5      +1    +6
Полтавська 0      -5      +1    +6
Дніпропетровська 0      -5      +1    +6
Одеська 0     +5      +6  +11
Миколаївська 0     +5      +5  +10
Херсонська 0     +5      +5  +10
Запорізька -1     +4      +4    +9
Харківська +1      -4      +1    +6
Донецька +2      -3      +1    +6
Луганська +1      -4      +1    +6
Крим 0     +5      +6  +11
Київ 0       -2    +3     +5

ВІСТІ ЗВІДУСІЛЬ
ФотоФакт

Десятки 
кілометрів сіток
пішли з димом

Валерій МЕЛЬНИК,
«Урядовий кур’єр»

БРАКОНЬЄРСТВО. Днями на Волині працівники Шацького
національного природного парку знищили згідно з актом по-
над дві тисячі незаконних снастей для лову риби. Вигляд вог-
нища з них, розведеного за участі представників контролюю-
чих служб та депутата Світязької сільсь кої ради, міг би назав-
жди залишитися в пам’яті будь-якого браконьєра. Але таких,
звісно, не запрошували. А якби запросили, то любителі неза-
конного лову риби побачили б, як вогонь поласував 1334 ви-
лученими минулого року сітками, компанію яким склали 636
ятерів та 60 ме реж.

Звісно, не всі  вилучені у браконьєрів снасті спалено: по-
лум’ю працівники парку віддали лише підняті торік так звані
безгоспні знаряддя лову. А у сховищі парку нині ще є чимало
снастей, що фігурують у складених на конкретних порушників
адмінпро то ко лах. І їх доля буде вирішена після рішення суду. 

— Торік на порушників пра вил рибальства за правопору-
шення, які виявили інс пектори служби дер жохорони парку,
нак ла дено штрафів на суму майже 12 тисяч гривень; крім то-
го,  «бізнесмени з сітками» сплатили ще 10 тисяч гривень на
відшкодування збитків, нанесених природі, — розповів ди рек -
тор Шацького наці о на льного природного пар  ку Во ло  ди мир
Захарко. — Пересторогою для тих, хто хоче порушувати пра-
вила рибальства має слугувати досвід жителя села Пу льмо,
якому за сім виловлених у нерес то вий період щук нараховано
4 214 гривень збитків та 340 гривень — штрафу. 

Нагадали природоохоронці парку і про три рушниці для по-
лювання, що були вилучені в браконьєрів. В тому числі і про
двостволку ІЖ-27 жителя Шацька Р. Криси. Той від «великого
розуму» на озері Люцимер застрелив двох лебедів. Результа-
том стала кримінальна справа та сплачені збит ки на суму по-
над п’ять тисяч гривень.

Про штрафи та вилучені незаконні знаряддя лову працівни-
ки Шацького національного природного парку згадують не ви-
падково. Адже ось-ось розпочнеться нерест щуки, а за нею
— рушить на мілководдя усе риб’яче царство. Отож любите-
лям відпочинку на природі та «рибним» бізнесменам треба
добре подумати, перш ніж закидати сітку: чи варто ризикува-
ти своєю доброю репутацією і вмістом гаманця? 

Євдокія ТЮТЮННИК,
«Урядовий кур’єр»

ДЖЕРЕЛА. У виставковій
залі Національного архітек-
турно-історичного заповідни-
ка «Чернігів стародавній» за-
співали керамічні солов’ї,
вдарили копитами баскі коні,
заколосилися жита, загомоні-
ли, а потім поштиво приниш-
кли люди, слухаючи пророчі
слова Кобзаря. Саме таке
враження від виставки творів

одного з провідних художни-
ків сучасного декоративно-
ужиткового мистецтва, про-
фесора, члена Спілки худож-
ників, лауреата Національної
премії України імені Тараса
Шевченка, уродженця ма-
льовничого Чернігівського
краю Петра Печорного.

Тарілки майстра, як і нале-
жить цьому посуду, повні по
вінця. Їх духовний вміст в тра-
диціях народного художнього
гончарства Лівобережної Ук-

раїни несе шанувальникам
теплобарвного, колоритного
мистецтва оригінальне поєд-
нання класики з народним
стилем та особливим, образ-
ним світобаченням митця.

Визначне місце в творчості
художника посідає серія деко-
ративно-тематичних тарелей,
присвячених творчості Тараса
Шевченка. Ці 32 надзвичайно
красиві роботи за мотивами
«Кобзаря» фахівці називають
визначною подією в мистець-

кому житті України. Саме за
них майстра позаторік поша-
новано  Національною пре -
мією імені Тараса Шевченка.

Символічні образи — хата,
вітряк, тополя, калина, зозуля,
церква, які співзвучні з обра-
зами-символами Шевченків-
ської поезії, — це і пісенна лі-
рика, і сторінки історії, і яскра-
во виражена самобутність ук-
раїнської культури. Те, чим ба-
гатий і сущий народ зі своїх
далеких глибин і на віки-вічні.

Не вмирає душа вільна

Олена ІВАШКО,
«Урядовий кур’єр»

РІЧНИЦЯ. Близько 70 робіт
миколаївських, одеських та ки-
ївських художників представ-
лено в новій експозиції облас-
ного художнього музею імені
В. Верещагіна. Тут у художній
та, певним чином, у докумен-
тальний спосіб спромоглися
передати події Революції гід-
ності й відкрили виставку
«Майдан 2014-го очима худож-
ників». Представлені в музеї
картини викликали величез-
ний інтерес серед миколаївців,
адже багато хто з відвідувачів
згадував і свою участь. Цікаво,
що в експозиції знайшли місце
не лише картини, карикатури,
графіка, а й речі з Євромайда-
ну: газети, листівки, каски,
прапори, значки, фото, балак-
лави, бронежилети. 

— Виставка чітко демон-
струє, що художник ніколи не
байдужий до тих соціально-
гострих проблем і періодів, що
відбуваються в державі, — за-
значає директор музею Сергій
Росляков. — Художник за-
вжди на вістрі проблем, за-
вжди поруч із народом, у гущі
подій. Митці довели у своїх ро-
ботах, що революція — це руй-
нування і творення водночас.
Поки не зруйнуємо застаріле,
не створимо нового життя. 

Один із учасників Євромай-
дану, голова обласної Спілки
художників Олег Приходько
розповів про свою картину,
яку передав у музей. «Склад-
но було писати, перебуваючи
на Майдані. — згадує він. —
Передовсім тому, що події роз-
горталися непередбачувані.
Елементарно не вистачало
світлового дня. Тож одна із ро-

біт виникла спонтанно. Я по-
чав її писати на полотні, зго-
дом підходили різні люди і за-
лишали на ній свої автографи
й вислови. Хтось згадував
2004-й, хтось відобразив себе
самого та свої емоції. А тепер
ця картина нагадує про ті
страшні і водночас щасливі
дні».

На заході був присутній
учасник Майдану в Києві та в
Новій Одесі Олександр Щер-
бина, який привіз до музею
свої експонати, символи
Майдану. Він зазначив: вели-
ке значення виставки полягає
в тому, що вона жива —
складається із живих картин,
із живих історій. До того ж
має неабияке патріотичне
значення.

Відвідала вернісаж і заступ-
ник голови Миколаївської об-
лдержадміністрації Оксана

Янішевська, яка поділилася
спогадами про український і
миколаївський майдани: «Для
мене особисто Євромайдан
ще не завершився, як і для ба-
гатьох українців. Революція
гідності ще триває». 

Особливістю виставки ста-
ло те, що свої роботи пред-
ставили юні художники, вихо-
ванці Дитячої художньої шко-
ли. За словами її директора
Євгенії Кручиніної, дітям ніх-
то не підказував, що саме
малювати, ніхто не втручався
в їхні творчі задуми. Втім, са-
ме дитячі твори вражають
щирістю, розумінням тих по-
дій, дорослим поглядом на
життя. 

Та, попри  високохудожні ди-
тячі твори про війну і револю-
цію, віриться: невдовзі діти ма-
люватимуть сонце та мирне
життя.  

Революція в полотнах 

ДИВОВИЖА ПЕРЕТВОРЕННЯ. Мистецтву тіней без перебіль-
шення кілька тисяч років. Рухомі силуети навколо печерного багаття;
кінна гонитва за тінню вершника, що скаче спиною до сонця; тінь від
пальців дитини на стіні в колі місячного світла; настільний театр ви-
різаних картонних фігурок за білою ширмою. Від цього до фотогра-
фії та кіно — один крок. Однак останні десятиліття жанр переживає
відродження і небувалий апгрейд. 

Ось і київський театр тіней «Теуліс» здобув визнання завдяки
оригінальному поєднанню висококласної акробатики, оптичних
ілюзій, відмінного звукового супроводу і приголомшливих відео -
проекцій. Варто лише акторові зайти за напівпрозорий екран, як

для глядачів починається мультиплікація: темні фігури виростають
одна за одною, перетворюються, змінюються в розмірах.

За останні чотири роки «Теуліс» був фіналістом найбільших
шоу талантів в Італії, Туреччині, Чехії та Словаччині. Гастролював
у Фінляндії, Швеції, Польщі. Нещодавно повернувся з Японії, де
35 тисяч глядачів стоячи проводжали артистів.

Наприкінці минулого року українські митці, щоб привернути
увагу світової громадськості до тривожних подій у нашій країні,
показали в Італії сценку про війну в Україні. А днями виступили з
концертною програмою «Крик Душі» в Національній музичній ака-
демії імені Петра Чайковського в Києві. 
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